

EUROPEAN ECONOMIC COMMUNITY

Official Spokesman
of the Commission

23 avenue de la Joyeuse Entrée
Brussels 4

Telephone 35.00.40

Brussels, August 1965

P-61/65

INFORMATION MEMO

European Development Fund: Seven more schemes financed

Resources of first EDF - over 580 million u.a. -
now totally committed

Seven more schemes, for which the first EDF will make grants totalling 13 632 000 units of account, have just been approved by the EEC Commission. They include three projects in the Netherlands Antilles, two in the Congo (Leopoldville), one in Somalia and one in Surinam. Five are social projects and have been given final approval; the two economic projects have still to be endorsed by the EEC Council of Ministers.

The resources of the first EDF - 581.25 million units of account - have now been fully committed.

The first schemes financed by the Fund were approved in early 1959. The reasons for the delays in using up the total resources of the Fund lie in the special circumstances of the four countries that are beneficiaries of the latest decisions: the political difficulties in the Congo (Leopoldville), the late association of Surinam (1 October 1962) and of the Netherlands Antilles (1 October 1964), and the 5 million increase in the aid granted to Somalia at the end of the first EDF's fifth year.

Since the second EDF began to operate, the Commission has already approved the financing of 74 schemes, totalling 161.5 million u.a. out of this Fund's 730 million.

A breakdown by sector of activity and by country of all the projects financed by the first EDF is given in the annex. It will be seen that 44.5% of the money was used on transport and communications, 18.1% on agriculture, 17.1% on education, 9.9% on water engineering and housing, 8.9% on health, only 0.7% on industrial production and energy and, lastly, 0.8% on technical assistance, surveys, etc. The total number of projects is 384, the number of contracts approved 1 310, for a total amount of 371 500 000 u.a.; 255 994 000 u.a. have actually been spent to date.

.../...

A. SOCIAL PROJECTS

(a) Netherlands Antilles

1. Equipment for schools in Aruba: 813 900 NA Fl. or some 432 000 u.a. Initial equipment will be supplied for 12 schools to be built under the first Fund, comprising 20 primary classes, 16 classes for backward children, 5 classes for advanced primary education, 14 classes for technical training, 26 classes for the vocational training of girls, including workshops and gymnasia. The original scheme covered only the building of the schools, but as a result of a change in their investment programme the Aruba Island authorities applied to the Fund for aid to provide the equipment.
2. Low-cost housing in Brievengat: 2 980 000 NA Fl. or some 1 580 000 u.a. In a new district, called Brievengat, on the outskirts of Willemstad in Curaçao, an area of 51 ha will be levelled, and roads and other amenities, and the necessary social and administrative infrastructure, provided. The public authorities will then build 879 houses for some 5 500 persons. This scheme is the second instalment of the Brievengat plan; the first tranche, financed by the public authorities and including the building of 500 dwellings, has already been completed. The plan, which also involves finance to build two primary schools and a social centre, forms part of the Curaçao low-cost building programme.

(b) Congo (Leopoldville)

National School of Law and Administration in Leopoldville: 402 million Congolese francs or some 2 680 000 u.a. Various buildings will be constructed for this School which will be able to take 600 students. The buildings include classrooms, a laboratory, a library, lecture theatres and dormitories. The school belongs to the Congolese State and trains senior officials and legal officers. It has already been functioning for five years in temporary quarters which are not suitable for university teaching and in any case have become too small. The building of such a school is justified for various reasons: the departure in 1960 of many foreign officials caused the administrative and judicial structure of the country to collapse; the education possibilities provided by the present universities are limited; education abroad is too expensive. Suitable buildings are necessary if the National School is to provide the Congolese administration and judiciary with qualified personnel.

(c) Somalia

Three school buildings: 11 835 000 Somalia shillings or some 1 657 000 u.a. Buildings and equipment will be provided for a teacher training institute to take 180 students in Hargheisa, a middle school for 240 pupils in Galcaio, and a secondary school for the same number in Mogadishu. Besides improving elementary education, the scheme will promote education at the middle and secondary levels, which are the source of supervisory staff for public administration and the various sectors of production.

(d) Surinam

Provision of infrastructure for a housing project in Paramaribo, totalling 6 400 000 NA Fl. or some 3 394 000 u.a. Infrastructure will be provided for 127 ha of residential land and 52 ha of industrial land; this scheme forms part of the plan to enlarge Paramaribo and is the first stage in the creation of a new "Flora" district, which will contain 1 210 low-cost and 290 medium-cost houses.

B. ECONOMIC PROJECTS

(a) Netherlands Antilles

Construction of Aruba air terminal: 6 050 000 NA Fl. or some 3 209 000 u.a. The air terminal is needed to cope with the touristic and industrial development of the island of Aruba. The scheme is part of the airport improvement programme which, in its turn, comes under an investment programme already carried out with aid from the Netherlands.

(b) Congo (Leopoldville)

Repairing of country roads in the banana region of Moyombe: 102 million Congolese francs or some 680 000 u.a. The road network in the Moyombe area will be reorganized: 739 km of existing roads and tracks will be repaired and improved, 89 km of new roads will be laid, and 23 bridges built or rebuilt. The rebuilding of the network is essential to the success of the programme to get banana production under way again; this programme is also being financed by the EEC and involves 3 000 ha of new plantations.

Breakdown by sector of activity of schemes financed
by the first EDF

4.

| Sectors | Commitments ^(a) u.a. ('000) | Percentage of total |
|--|---|------------------------|
| <u>Industrial production</u> | 3 828 | 0.7 |
| <u>Production</u> | | |
| Agriculture and plantations | 60 313 | |
| Livestock and fishing | 16 535 | |
| Supervisory organizations and co-operatives | 16 674 | |
| Surveys and studies (b) | <u>8 899</u> | |
| | 102 421 | 18.1 |
| <u>Transport and communications</u> | | |
| Roads and tracks | 164 039 | |
| Railways | 26 165 | |
| Ports and inland waterways | 47 570 | |
| Aerodromes | 3 560 | |
| Telecommunications | 6 300 | |
| Surveys and studies (b) | <u>4 445</u> | |
| | 252 079 | 44.5 |
| <u>Water engineering, public building and housing</u> | | |
| Rural water supply | 22 900 | |
| Public building and water supply in towns | 31 247 | |
| Surveys and studies | <u>1 633</u> | |
| | 55 780 | 9.9 |
| <u>Health</u> | | |
| Sanitary infrastructure | 47 645 | |
| Technical assistance | 2 049 | |
| Surveys and studies | <u>766</u> | |
| | 50 460 | 8.9 |
| <u>Education</u> | | |
| Primary and secondary | 61 534 | |
| Vocational | 23 418 | |
| Higher | 11 125 | |
| Surveys and studies (b) | <u>685</u> | |
| | 96 762 | 17.1 |
| <u>Miscellaneous</u> | | |
| Technical assistance | 2 457 | |
| Surveys, programming, etc. | <u>2 201</u> | |
| | 4 658 | 0.8 |
| TOTAL | 565 988 | 100.0 |
| Technical supervision costs, financing costs and reserves | <u>15 262</u> 581 250 | |

(a) Commitments at end of July 1965, including the last project submitted to the Council.

(b) These surveys and studies concern the whole or several parts of the sector and therefore cannot be broken down in the sub-sectors.

Amount in '000 u.a.

First EDF - REHABILITATION AREAS I, II, III, IV

| Areas | Associated States, countries and territories | Number of projects | Contracts and estimates approved | | Total commitments | Spent to date |
|-------|--|--------------------|----------------------------------|-------------------------------|-------------------|----------------|
| | | | Number | Total amount | | |
| I | Congo (Leopoldville) | 16 | 70 | 13 130 | 16 870 | 6 229 |
| | Burundi | 11 | 19 | 2 957 | 4 931 | 2 704 |
| | Rwanda | 10 | 51 | 3 840 | 4 981 | 2 766 |
| | Total: | 37 | 140 | 19 927 | 26 782 | 11 699 |
| | | | | Technical supervision: | 393 | |
| | | | | TOTAL: | 27 175 | |
| II | Senegal | 24 | 89 | 29 273 | 43 834 | 22 311 |
| | Mauritania | 11 | 48 | 10 980 | 15 378 | 8 941 |
| | Mali | 24 (1) | 119 | 34 937 | 41 953 | 20 317 |
| | Ivory Coast | 20 | 59 | 27 168 | 39 662 | 22 441 |
| | Tahomey | 18 | 60 | 11 787 | 20 777 | 7 573 |
| | Niger | 8 (1) | 73 | 14 994 | 31 291 | 10 840 |
| | Upper Volta | 13 (1) | 70 | 22 374 | 28 233 | 13 376 |
| | Togo | 18 | 56 | 10 669 | 16 340 | 7 554 |
| | Gabon | 15 (1) | 78 | 12 320 | 17 780 | 9 376 |
| | Chad | 19 (1) | 76 | 24 739 | 27 925 | 19 249 |
| | Central African Republic | 27 | 70 | 5 589 | 18 217 | 4 825 |
| | Congo (Brazzaville) | 18 (1) | 48 | 17 268 | 24 622 | 14 584 |
| | Cameroon | 27 (1) | 69 | 36 323 | 52 796 | 22 078 |
| | Algeria | 9 | 15 | 5 940 | 25 319 | 5 981 |
| | Madagascar | 40 | 101 | 49 904 | 56 267 | 31 660 |
| | Comoro Islands | 7 | 11 | 2 860 | 3 077 | 1 991 |
| | Polynesia | 1 | | | 4 261 | |
| | Saint Pierre and Miquelon | 1 | 1 | 3 545 | 3 545 | 1 600 |
| | New Caledonia | 5 | 7 | 491 | 2 167 | 443 |
| | French Somaliland | 2 | 7 | 1 025 | 1 199 | 826 |
| | Réunion | 5 | 7 | 2 667 | 8 861 | 1 616 |
| | Guadeloupe | 5 | 2 | 2 533 | 4 491 | 1 141 |
| | Martinique | 4 | 6 | 4 214 | 6 720 | 2 707 |
| | French Guiana | 1 | 1 | 1 863 | 1 863 | 1 484 |
| | Total: | 317 (1) | 1 673 | 333 463 | 496 578 | 232 914 |
| | | | | Technical supervision: | 8 040 | |
| | | | | TOTAL | 504 618 | |
| III | Somalia | 6 | 47 | 7 147 | 9 912 | 6 288 |
| | Total: | 6 | 47 | 7 147 | 9 912 | 6 288 |
| | | | | Technical supervision: | 9 912 | |
| | | | | TOTAL | 9 912 | |
| IV | New Guinea | 4 | 29 | 7 152 | 7 152 | 4 085 |
| | Surinam | 9 | 21 | 3 811 | 16 780 | 9 958 |
| | Netherlands Antilles | 8 | | | 11 258 | |
| | Total: | 22 | 50 | 10 963 | 35 190 | 5 043 |
| | | | | Technical supervision: | 156 | |
| | | | | TOTAL: | 35 346 | |

(1) Project 11.29.101 Cattle plague, first stage, is common to Niger, Cameroon and Chad.
 Project 11.29.102 Cattle plague, second stage, is common to Niger, Upper Volta & Mali.
 Project 12.29.103 Link by Hertzian beam system is common to Gabon and Congo (Brazzaville). (The actual number of projects is therefore 319.)

Bruxelles, août 1965

P 61/65

NOTE D'INFORMATION

=====

Le Fonds Européen de Développement : 7 nouvelles décisions de financement

La totalité du 1er Fonds - plus de 580 millions u.c. - maintenant engagée

La Commission de la CEE vient de prendre sept nouvelles décisions de financement sur les aides non remboursables accordées par le premier Fonds Européen de Développement (FED), pour un montant total en engagements de 13.632.000 unités de compte. Ces décisions comportent 3 projets pour les Antilles Néerlandaises, 2 pour la République Démocratique du Congo, 1 pour la République de Somalie et 1 pour le Surinam. Cinq de ces projets ont un caractère social et sont définitivement approuvés ; les 2 projets économiques doivent encore recevoir l'accord du Conseil de Ministres de la CEE.

A la suite des décisions qui viennent d'être prises par la Commission de la CEE, se trouvent engagés en totalité les 581,25 millions d'unités de compte constituant le premier FED.

Les premiers projets furent approuvés sur ce Fonds au début de 1959. Les délais qui ont été nécessaires pour arriver à sa complète utilisation s'expliquent par la situation particulière des quatre pays bénéficiaires des dernières décisions, à savoir : les difficultés politiques de la République Démocratique du Congo, l'association plus tardive du Surinam (1er oct. 1962) et surtout des Antilles Néerlandaises (1er oct. 1964), et l'augmentation de 5 millions des crédits alloués à la Somalie, à la fin de la cinquième année du premier FED.

Par ailleurs, depuis le début des opérations du deuxième FED, la Commission a déjà pris 74 décisions de financement, engageant déjà pour 161,5 millions d'u.c. les 730 millions qui constituent ce Fonds.

En annexe vous trouverez la répartition par secteur d'activité et par pays de l'ensemble des projets financés par le 1er F.E.D. Il en ressort que 44,5 % des fonds ont été utilisés pour le secteur des transports et communications, 18,1 % pour l'agriculture, 17,1 % pour l'enseignement, 9,9 % pour les travaux hydrauliques et l'habitat, 8,9 % pour la santé, seulement 0,7 % pour la production industrielle et l'énergie et enfin 0,8 % pour l'assistance technique, les études etc... Le nombre total de projets est de 384, le nombre de marchés passés 1.310 pour un montant global de 371.500.000 u.c. Les dépenses effectuées pour le moment sont de 255.994.000 u.c.

.../...

A. PROJETS SOCIAUX :

a) Antilles Néerlandaises :

1. Equipement d'écoles à Aruba : 813.900 florins antillais équivalant à environ 432.000 U.C. Ce projet concerne le premier équipement des 12 écoles dont la construction a déjà été approuvée sur les moyens du premier Fonds. Il s'agit du premier équipement de 20 classes pour l'enseignement primaire, 16 classes pour l'enseignement destiné aux enfants moins que normalement doués, 5 classes pour l'enseignement primaire supérieur, 14 classes pour l'enseignement technique, 26 classes pour l'enseignement professionnel pour jeunes filles, y compris ateliers et salles de gymnastique. Une modification dans son programme d'investissements a amené l'autorité insulaire d'Aruba à demander au Fonds le financement du premier équipement des écoles dont elle avait uniquement demandé la construction.
2. Infrastructure logements populaires Brievengat : 2.980.000 florins antillais équivalant à environ 1.580.000 U.C. Ce projet a pour objet de compléter la création d'un nouveau quartier, dit Brievengat, aux environs de Willemstad à Curaçao, par la réalisation des travaux de terrassement d'un terrain de 51 ha et de son équipement en voirie et réseaux divers, ainsi qu'en infrastructure sociale et administrative. Cet investissement permettra la construction par les Pouvoirs Publics de 879 maisons, qui assureront le logement d'une population d'environ 5.500 habitants. Ce projet est en effet la deuxième tranche du projet Brievengat, dont la première tranche, financée par les Pouvoirs Publics y inclus la construction de 500 logements, est déjà achevée. Le projet inclut également le financement de la construction de deux écoles primaires et d'un centre social. Il s'inscrit dans le programme de constructions populaires de Curaçao.

b) République démocratique du Congo :

Ecole nationale de Droit et d'Administration : 402.000.000 Francs Congolais équivalant à environ 2.680.000 U.C. Le projet vise l'édification de divers bâtiments destinés à l'Ecole nationale de Droit et d'Administration à Léopoldville, d'une capacité prévue pour accueillir 600 étudiants. Ces constructions comprendront des salles de cours, un laboratoire, une bibliothèque, des amphithéâtres et dortoirs. L'école, qui est un établissement de l'Etat congolais, a pour but la formation des fonctionnaires supérieurs et des magistrats. Elle a fonctionné depuis 5 ans dans des locaux mis provisoirement à sa disposition, mais qui sont peu adaptés à l'enseignement universitaire et devenus insuffisants. Pour différentes raisons, la création d'une telle école est justifiée : le départ en 1960 de nombreux fonctionnaires étrangers a fait s'effondrer les structures administratives et judiciaires du pays; les possibilités de formations offertes par les universités existantes sont restreintes; la formation à l'étranger est trop onéreuse. La construction de bâtiments adéquats s'avère indispensable pour permettre à l'Ecole Nationale de doter l'administration et la magistrature congolaise de cadres qualifiés.

.../...

c) République de Somalie :

Construction de trois bâtiments scolaires : 11.835.000 Sh. SO. équivalant à environ 1.657.000 U.C. Ce projet concerne la construction et l'équipement d'un Institut de formation d'instituteurs pour 180 élèves à Hargheisa, d'une école moyenne pour 240 élèves à Galcaio, et d'une école secondaire pour 240 élèves à Mogadiscio. Cet investissement permettra d'une part l'amélioration de l'enseignement élémentaire, et en même temps le développement de l'instruction moyenne et secondaire qui est appelée à former les cadres moyens de l'administration publique et des différents secteurs de la production.

d) Surinam :

Travaux d'infrastructure en vue de la construction de logements à Paramaribo pour un montant total en engagement de 6.400.000 S. Fl. équivalant à environ 3.394.000 U.C. Ce projet concerne les travaux d'infrastructure de 127 ha de terrains résidentiels, et accessoirement, de 52 ha de terrains industriels; ces travaux s'insèrent dans le plan d'extension de Paramaribo et concernent la première phase de la création d'un nouveau quartier "Flora", comportant 1210 logements populaires et 290 habitations de moyen standing.

B. PROJETS ECONOMIQUES :

a) Antilles néerlandaises :

Construction de l'aérogare d'Aruba : 6.050.000 florins antillais équivalant à environ 3.209.000 U.C. Cette aérogare est nécessitée par le développement touristique et industriel de l'île d'Aruba. La réalisation de ce projet fait partie d'un programme d'aménagements de l'aéroport, qui lui-même fait partie d'un programme d'investissements déjà réalisé avec l'aide néerlandaise.

b) République démocratique du Congo :

Remise en état des routes agricoles de la région bananière de Mayombe : 102.000.000 Francs Congolais équivalant à environ 680.000 U.C. Le projet a pour objet la réfection et l'aménagement du réseau des routes agricoles de la région de Mayombe. L'intervention intéresse la remise en état et l'amélioration de 739 km de routes et pistes existantes, la construction de 89 km de routes nouvelles, la construction et reconstruction de 23 ponts. La remise en état de ce réseau routier est une condition "sine qua non" de la réussite du programme de relance de la production bananière, également financée par la CEE et portant sur la création de 3000 ha de plantations nouvelles.

Répartition par secteurs d'activité de l'ensemble des
projets financés sur le premier FED

| Secteurs | Montants engagés (a) u.c. (000) | Répartition en % |
|--|------------------------------------|---------------------|
| <u>Production industrielle et énergie</u> | 3.828 | 0,7 |
| <u>Production</u> | | |
| Agriculture et plantations | 60.313 | |
| Elevage et pêche | 16.535 | |
| Encadrement et coopératives | 16.674 | |
| Etudes et recherches (b) | 8.899 | |
| | <u>102.421</u> | 18,1 |
| <u>Transports et communications</u> | | |
| Routes et pistes | 164.039 | |
| Chemins de fer | 26.165 | |
| Ports et voies fluviales | 47.570 | |
| Aérodromes | 3.560 | |
| Télécommunications | 6.300 | |
| Etudes et recherches (b) | 4.445 | |
| | <u>252.079</u> | 44,5 |
| <u>Hydraulique, édilité et habitat</u> | | |
| Hydraulique villageoise | 22.900 | |
| Edilité et adductions d'eau urbaines | 31.247 | |
| Etudes et recherches | 1.633 | |
| | <u>55.780</u> | 9,9 |
| <u>Santé</u> | | |
| Infrastructure sanitaire | 47.645 | |
| Assistance technique | 2.049 | |
| Etudes et recherches | 766 | |
| | <u>50.460</u> | 8,9 |
| <u>Enseignement</u> | | |
| Primaire et secondaire | 61.534 | |
| Professionnel | 23.418 | |
| Supérieur | 11.125 | |
| Etudes et recherches (b) | 685 | |
| | <u>96.762</u> | 17,1 |
| <u>Divers</u> | | |
| Assistance technique | 2.457 | |
| Etudes, programmation, etc... | 2.201 | |
| | <u>4.658</u> | 0,8 |
| T O T A L | 565.988 | 100,0 |
| Frais de contrôle technique, frais financiers et réserves | <u>15.262</u> 581.250 | |

(a) Montants engagés à fin juillet 1965, y compris les derniers projets soumis à la décision du Conseil.

(b) Ces études et recherches concernent l'ensemble ou plusieurs parties du secteur et n'ont donc pas pu être ventilées dans les sous-secteurs.

| Zones & Territoires Associés | | Montants | | Dépenses effectuées | |
|---|----------------------------|---|---------------------|---------------------|----------------|
| Ier V. F. D. - REPARTITION ZONES I, II, III, IV | | Projets, Contrats & Devis passés. Total des Ex. | | Total des Ex. | |
| | | Nombre | Montant global | Nombre | Montant global |
| I | Congo (Léopoldville) | 16 | 13 130 | 70 | 16 870 |
| | Burundi | 11 | 2 957 | 19 | 4 931 |
| | Rwanda | 10 | 3 840 | 51 | 4 981 |
| | Total : | 37 | 19 927 | 140 | 26 782 |
| | | | Contrôle technique: | | 393 |
| | | | TOTAL : | | 27 175 |
| II | Sénégal | 24 | 29 273 | 89 | 43 834 |
| | Mauritanie | 11 | 10 980 | 48 | 15 378 |
| | Mali | 24 (1) | 34 937 | 119 | 41 953 |
| | Côte d'Ivoire | 20 | 27 168 | 59 | 39 662 |
| | Dahomey | 18 | 11 787 | 60 | 20 777 |
| | Niger | 8 (1) | 14 994 | 73 | 31 291 |
| | Haute Volta | 13 (1) | 22 374 | 70 | 28 233 |
| | Togo | 18 | 10 669 | 56 | 16 340 |
| | Gabon | 15 (1) | 12 320 | 78 | 17 780 |
| | Tchad | 19 (1) | 24 739 | 76 | 27 925 |
| | Centrafrique | 27 | 5 589 | 70 | 18 217 |
| | Congo (Brazzaville) | 18 (1) | 17 268 | 48 | 24 622 |
| | Cameroun | 27 (1) | 36 323 | 69 | 52 796 |
| | Algérie | 9 | 5 940 | 15 | 25 319 |
| | Madagascar | 40 | 49 904 | 101 | 56 267 |
| | Comores | 7 | 2 860 | 11 | 3 077 |
| | Polynésie | 1 | | | 4 261 |
| | St-Pierre et Miquelon | 1 | | 1 | 3 545 |
| | Nouvelle Calédonie | 5 | | 7 | 2 167 |
| | Côte Française des Somalis | 2 | | 7 | 1 199 |
| | Réunion | 5 | | 7 | 8 861 |
| | Guadeloupe | 5 | | 2 | 4 491 |
| | Martinique | 4 | | 6 | 6 720 |
| | Guyane | 1 | | 1 | 1 863 |
| | Total : | 317 (1) | 333 463 | 1 073 | 496 578 |
| | | | Contrôle technique: | | 8 040 |
| | | | TOTAL : | | 504 618 |
| III | Somalia | 6 | 7 147 | 47 | 9 912 |
| | Total : | 6 | 7 147 | 47 | 9 912 |
| | | | Contrôle technique: | | 52 |
| | | | TOTAL : | | 9 964 |
| IV | Nouvelle Guinée | 4 | 7 152 | 29 | 7 152 |
| | Surinam | 9 | 3 811 | 21 | 16 780 |
| | Antilles Néerlandaises | 9 | | | 11 258 |
| | Total : | 22 | 10 963 | 50 | 35 190 |
| | | | Contrôle technique: | | 156 |
| | | | TOTAL : | | 35 346 |

(1) Le projet 11.29.101 Peste bovine première phase est commun au Niger-Cameroun et Tchad
 Le projet 11.29.102 peste bovine deuxième phase est commun au Niger-Hte Volta & Mali
 Le projet 12.29.103 liaison par faisceau hertzien est commun au Gabon & Congo (Brazza)
 (Le nombre de projets est donc en fait de 319).